
         

 

Αθήνα, 8 Οκτωβρίου 2024 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

Προς 

τον Υπουργό Παιδείας, Θρησκευμάτων και Αθλητισμού 

την Υπουργό Κοινωνικής Συνοχής και Οικογένειας 

 

 

Θέμα: «Ένταξη στο πρόγραμμα των σχολικών γευμάτων όλων των 

σχολείων των Τρικάλων, της Καρδίτσας, της Μαγνησίας και της Λάρισας 

και ειδικότερα στις πληγείσες περιοχές» 

Κλείσαμε ήδη έναν χρόνο από τις φονικές και καταστροφικές πλημμύρες του 

Σεπτέμβρη του 2023 στη Θεσσαλία, στις οποίες χάθηκαν 17 ανθρώπινες ζωές.  

Οι κάτοικοι, οι αγρότες, οι κτηνοτρόφοι, οι επαγγελματίες ακόμα περιμένουν την 

ολοκλήρωση των αποζημιώσεων. Ο ΟΠΕΚΕΠΕ σε επιτήρηση, ο ΕΛΓΑ σε 

διάλυση με σοβαρές καταγγελίες του Προέδρου του που παραιτήθηκε και ο 

νεοσύστατος Οργανισμός Διαχείρισης Υδάτων Θεσσαλίας ένα πουκάμισο 

αδειανό. Πλήρης διάλυση. 

 Ας μη μιλήσουμε για την αποκατάσταση των καταστροφών διότι εδώ η 

κατάσταση είναι τρομακτικά επικίνδυνη μπροστά σε ενδεχόμενες νέες 

νεροποντές.  

Οι υποδομές, π.χ. η γέφυρα της Διάβας, οι δρόμοι του Ασπροποτάμου, χωρίς 

να έχει γίνει το παραμικρό μετά τις καταστροφές. Ολόκληρα χωριά όπως το 

Κεραμίδι Τρικάλων, η Μεταμόρφωση και ο Βλοχός Καρδίτσας έχουν 

μετατραπεί σε χωριά φαντάσματα, κάποια περιμένοντας απαντήσεις για τη 

μετεγκατάστασή τους. 

https://minscfa.gov.gr/
https://minscfa.gov.gr/
                          ΒΟΥΛΗ ΤΩΝ ΕΛΛΗΝΩΝ   ΔΙΕΥΘΥΝΣΗ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΥ ΕΛΕΓΧΟΥ

Αριθμ. Πρωτ. ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ:

79

Ημερομ. Κατάθεσης:

8/10/2024



Τα πλημμυρισμένα χωράφια των αγροτών κι όχι μόνο τα Παρακάρλια έχουν 

μετατραπεί σε άγονες εκτάσεις με φερτά υλικά.  Τα ζώα των κτηνοτρόφων που 

πνίγηκαν ακόμα να αντικατασταθούν, καθώς το μέτρο 5.2 έχει παταγωδώς 

αποτύχει να εντάξει έστω κι έναν κτηνοτρόφο. Οι επαγγελματικές 

εγκαταστάσεις ακόμα δεν έχουν αποκατασταθεί. 

Περαιτέρω, οι Δήμοι και η περιφέρεια αναμένουν την πολλά υποσχόμενη 

κρατική επιχορήγηση για της ζημιές κι ακόμα και τώρα αδυνατούν να 

απομακρύνουν τα μπάζα και τις πεταμένες οικοσκευές των κατεστραμμένων 

νοικοκυριών.  

Και η στήριξη της κυβέρνησης επιφανειακή, λειψή και με υποσχέσεις χωρίς 

αντίκρισμα. Αψευδής μάρτυρας η πρόσφατη κυβερνητική απόφαση για την 3η 

παράταση της παράδοσης του έργου αποκατάστασης για τις πλημμύρες 

του…ΙΑΝΟΥ (2021) στα τέλη του 2025!!! Αλλά και το περιβόητο φράγμα της 

Πύλης, το οποίο ανακοινώνεται ως εμβληματικό έργο αντιπλημμυρικής κι όχι 

μόνο θωράκισης αλλά χρήματα για την κατασκευή του δεν έχουν ακόμα βρεθεί 

από κανένα χρηματοδοτικό εργαλείο, ούτε για τη γέφυρα της Διάβας. 

Εμπαιγμός κανονικός, δηλαδή.  

Κι ερχόμαστε στην καθημερινότητα: άνθρωποι χωρίς σπίτια, όπως στο 

Κεραμίδι Τρικάλων, στη Μεταμόρφωση και στον Βλοχό Καρδίτσας. Οικογένειες 

που ακόμα ζουν σε συγγενείς, σε άλλα σπίτια ή ακόμα και σε δομές. Σχολεία 

και Νηπιαγωγεία που έκλεισαν, όπως στον Βλοχό Καρδίτσας, γιατί οι 

οικογένειες έφυγαν για αλλού. Επαγγελματίες με δραματικά μειωμένο εισόδημα 

ή και καθόλου εισόδημα. 

Από πέρυσι τον Σεπτέμβριο, λίγες μέρες μετά τις πλημμύρες, με πρωτοβουλία 

μου και με τη συνυπογραφή πολλών συναδέλφων Βουλευτών της 

Κοινοβουλευτικής Ομάδας του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ, θέσαμε το μείζον ζήτημα για τις 

οικογένειες των μαθητών μας, αυτό της επέκτασης των σχολικών γευμάτων σε 

όλα τα σχολεία της Θεσσαλίας, με προτεραιότητα στις πληγείσες περιοχές 

όπως του Δήμου Φαρκαδόνας, Πύλης, Μετεώρων και του Δήμου Παλαμά 

Καρδίτσας. 



Κι ενώ οι καταστροφικές πλημμύρες συνέβησαν 5-9 Σεπτέμβρη 2023 η Κοινή 

Υπουργική Απόφαση (ΚΥΑ) που ανέφερε ποια σχολεία εντάσσονται στα 

σχολικά γεύματα εκδόθηκε λίγες μέρες μετά, στις 22 Σεπτέμβρη 2023, χωρίς 

καμία πρόβλεψη (!) για τα παιδιά των πλημμυρισμένων οικογενειών σε Τρίκαλα 

και Καρδίτσα. 

Η απάντηση που πήραμε στην ερώτησή μας δυο μήνες μετά, τον Δεκέμβριο 

του 2023, από το Υπουργείο Κοινωνικής Συνοχής και Οικογένειας, έλεγε: 

«Εξετάζεται η επέκταση του σχετικού Προγράμματος στα Νηπιαγωγεία και τα 

Δημοτικά της Περιφέρειας Θεσσαλίας που επλήγη από την κακοκαιρία «Daniel» 

και η έκδοση συμπληρωματικής ΚΥΑ, για την ένταξη του συνόλου των σχολικών 

μονάδων της Περιφέρειας Θεσσαλίας». 

Ωστόσο, η έκδοση της νέας Απόφασης για το σχολικό έτος 2024-25( ΚΥΑ υπ. 

Αριθ. 3335/3-10-2024) δεν ανταποκρίνεται τόσο στις ανάγκες των μαθητών όσο 

και στις προσδοκίες που άφηνε η παραπάνω απάντηση του Υπουργείου. 

Αναφέρουμε ως παράδειγμα ότι, ενώ εντάχθηκαν νέα Δημοτικά Σχολεία, όπως 

στον Δήμο Φαρκαδόνας, Πύλης και Παλαμά, εντούτοις έμειναν εκτός το 50% 

των Δημοτικών Σχολείων του Ν. Τρικάλων και το 20% του Ν. Καρδίτσας. 

Βεβαίως, δεν εντάχθηκε ούτε ένα Νηπιαγωγείο.  

Κατά έναν ανεξήγητο τρόπο αποκλείστηκαν των σχολικών γευμάτων ολόκληροι 

Δήμοι, όπως αυτός των Μετεώρων στο Ν. Τρικάλων, του Πλαστήρα και της 

Αργιθέας στο Ν. Καρδίτσας, ο Δήμος Ρήγα Φεραίου στον Ν. Μαγνησίας, τα 

Παρακάρλια δηλαδή περιοχές όπου επλήγησαν σοβαρά από τον Ντάνιελ και 

τον Ελίας. 

Ενδεικτικά, στον Ν. Τρικάλων θα διανέμονται σχολικά γεύματα, σύμφωνα με τη 

νέα ΚΥΑ, σε τριάντα οκτώ (38) από τα εβδομήντα επτά (77) συνολικά σε 

λειτουργία Δημοτικά Σχολεία και σε κανένα Νηπιαγωγείο. Αντίστοιχα, στον Ν. 

Καρδίτσας, θα διανέμοντα σχολικά γεύματα σε τριάντα εννέα (39) Δημοτικά 

Σχολεία από το σύνολο των πενήντα (50) Δημοτικών του Νομού και φυσικά σε 

κανένα Νηπιαγωγείο. Παρόμοια εικόνα παρουσιάζεται και στους δύο άλλους 

Νομούς της Θεσσαλίας, της Λάρισας και της Μαγνησίας. 



Υπενθυμίζεται, ότι τα σχολικά γεύματα, που  θεσμοθέτησε η κυβέρνηση 

ΣΥΡΙΖΑ από το 2016, είναι κατά κοινή ομολογία ένα επιτυχημένο πρόγραμμα 

κάλυψης βασικών διατροφικών αναγκών των μαθητών του Δημοτικού 

Σχολείου, βασισμένο στη μεσογειακή διατροφή και σχεδιασμένο από το 

Γεωπονικό Πανεπιστήμιο.  

Στόχος του προγράμματος είναι η κοινωνικοποίηση των μαθητών, η αποτροπή 

φαινόμενων σχολικής διαρροής, η ανάπτυξη συμμετοχικού τραπεζιού, με στόχο 

την καλλιέργεια πνεύματος συνεργασίας και αλληλεγγύης στη σχολική 

κοινότητα. Επίσης, αποτελεί μία καλή πρακτική για την ανάπτυξη ενός υγιεινού 

τρόπου διατροφής.  

Με βάση τα παραπάνω,  

Ερωτώνται οι κ.κ. Υπουργοί: 

1. Έχουν προβεί στις αναγκαίες ενέργειες για την έγκαιρη έναρξη του 

προγράμματος, ενώ βρισκόμαστε ήδη στον μήνα Οκτώβριο; 

2. Γιατί δεν έχουν συμπεριλάβει, όπως υποσχέθηκε η κα Ζαχαράκη, 

το σύνολο των Δημοτικών Σχολείων και των Νηπιαγωγείων της 

Θεσσαλίας, τουτέστιν όλες τις πληγείσες περιοχές του Νομού 

Τρικάλων, της Καρδίτσας, της Μαγνησίας και της Λάρισας;  

3. Πότε αναμένεται να ξεκινήσει το πρόγραμμα για το σχολικό έτος 

2024-25, δεδομένου ότι πέρυσι η διανομή ξεκίνησε στις 11 

Οκτωβρίου του 2023, ένα μην μετά τον αγιασμό; 

 

Οι ερωτώντες Βουλευτές 

Κοντοτόλη Μαρίνα 

 

Αποστολάκης Ευάγγελος 

Αυλωνίτης Αλέξανδρος-Χρήστος 

Γιαννούλης Χρήστος 



Κόκκαλης Βασίλης 

Μεϊκόπουλος Αλέξανδρος 

Μπάρκας Κωνσταντίνος 

Παναγιωτόπουλος Ανδρέας 

Πούλου Παναγιού 

Φάμελλος Σωκράτης 

Ψυχογιός Γιώργος 

 




